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آزادسازی پول های بلوکه شده در AFC و فیفا
گذشته سبب شده تا  تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ایران در سال های 
پاداش ها و پول هایی که فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا برای شرکت یا موفقیت 
تیم های مختلف ایران در تورنمنت های بین المللی پرداخت می کنند، بلوکه 
شود. مدت زیادی است که ظاهرا هیچ راهی برای آزادسازی این پول ها و آوردن 
گرچه فدراسیون  کشور وجود ندارد. ا آن به حساب تیم های ایرانی در داخل 
فوتبال برخی هزینه های خارجی خود را از این پول ها پرداخته و از فیفا خواسته 
کند، اما اینکه پول های هنگفت بلوکه شده به  مبلغی را بابت موضوعی صرف 
حساب فدراسیون ایران بیاید، نکته ای است که باید هر طور شده انجام شود. 
یکی از مسائلی که تاج باید با مدیران فوتبال آسیا و فیفا درباره آن رایزنی کند و در 

پی پیدا کردن راه  حل باشد همین موضوع پول های بلوکه شده است.

گشت باشگاه های ایرانی به سطح اول آسیا باز
دو سال پیش که استقلال و پرسپولیس به دلیل نداشتن پروانه حرفه ای از 
لیگ قهرمانان آسیا کنار گذاشته شدند، بسیاری حسرت خوردند که چرا مهدی 
گرچه تاج آن زمان در یکی، دو  تاج اقدام ویژه ای در این باره انجام نداده است. ا
جلسه با مسئولان کنفدراسیون فوتبال آسیا شرکت کرد، اما نتوانست کار خاصی 
انجام دهد. حالا انتظار از رئیس فدراسیون ایران و نایب رئیس AFC  بازگرداندن 

تیم های ایرانی به لیگ قهرمانان است.
گرفتن  گرچه لازمه اصلی حضور تیم های باشگاهی در لیگ قهرمانان آسیا  ا
مجوز حرفه ای در قاره است، اما رهبری و پیگیری این جریان برای گرفتن پروانه 
توسط نماینده های ایران وظیفه تاج است. تاج باید زمینه ای را برای تعامل 
که هرچه  کند  کمیته صدور پروانه حرفه ای AFC   با باشگاه های ایرانی فراهم 
زودتر اقدامات لازم در این باره صورت بگیرد و در فصل آینده لیگ قهرمانان 

شاهد بازگشت نماینده های برتر و قهرمان ایران در این تورنمنت باشیم.

حذف بازی در کشور ثالث
میزبانی باشگاه های ایرانی و تیم ملی فوتبال از تیم های دیگر در مسابقات 
که بارها ما را آزار داده است. اهالی فوتبال  انتخابی و دوره ای موضوعی است 
یادشان نرفته تیم ملی فوتبال در حساس ترین دوران انتخابی جام جهانی 
در کشور بحرین از حریفان میزبانی کرد. همچنین باشگاه های ایرانی به جای 
اخیر  و مقابل چشمان هواداران پرشور خود در سال های  میزبانی در خانه 
کرده اند.مناقشات سیاسی ایران و  بازی های خود را در کشورهای ثالث برگزار 
عربستان نیز سبب شده بازی ها میان دو کشور )چه در سطح ملی و چه در سطح 
باشگاهی( در زمین ثالث برگزار شود. حتی سال گذشته کار به جایی رسید که در 
لیگ قهرمانان آسیا نمایندگان ایران همه بازی های خود را در عربستان برگزار 
کردند، اما تیم های عربستانی حاضر نشدند به ایران بیایند!این موضوع هم لازم 
کار تاج قرار بگیرد. با توجه به حضور تاج در جلسات شورای  است در دستور 
اجرایی AFC ، او وظیفه دارد که مسئولان کنفدراسیون را برای میزبانی تیم های 
ملی و باشگاهی ایران در داخل کشور مجاب کند و حالا که دیگر کرونا هم سایه 

خود را از روی کشور برداشته، این دغدغه هواداران برطرف شود.

گرفتن میزبانی تورنمنت های مهم
که جام ملت های آسیا  کنفدراسیون فوتبال آسیا مقرر شد  کنگره بزرگ  در 
به  شرایطی  در  میزبانی  این  شود.  برگزار  عربستان  کشور  میزبانی  به   2027
سعودی ها داده شد که ایران هم یکی از کاندیداهای دریافت آن بود، اما مدتی 

قبل انصراف خود را اعلام کرد. برگزاری مسابقات بزرگ فوتبال در سطح قاره آسیا 
کثر کشورها توانایی برگزاری آن را دارند. در ایران اما  موضوعی است که تقریبا ا
این مساله نیازمند تامین برخی زیرساخت ها و حل کردن موضوعات ذهنی نزد 
گر از حالا برای میزبانی ایران  کنفدراسیون فوتبال آسیاست. تاج نیز ا مدیران 
کند، می تواند به نتایج خوبی برسد و شاید در  در مسابقات بین المللی اقدام 
جام  مثل  تورنمنت هایی  بتواند  دیگر  بار  ایران  نزدیک  چندان  نه  آینده ای 

ملت های آسیا را هم میزبانی کند.

اینصندلی،فوتبالایرانرانجاتمیدهد

 AFC سرانجام مجمع انتخاباتی کنفدراسیون فوتبال آسیا سه شنبه در کشور بحرین برگزار شد و رئیس و نواب رئیس ،   ] شهروند[  بعد از مدت ها انتظار
صندلی های خود را تحویل گرفتند. جدا از اینکه محمد شیخ سلمان بحرینی بدون رقیب صندلی ریاست کنفدراسیون فوتبال آسیا را حفظ کرد، این مجمع 
انتخاباتی برای ایرانی ها بابت حضور مهدی تاج به عنوان کاندیدای کسب عنوان نایب رئیسی AFC  اهمیت داشت.رئیس فدراسیون فوتبال ایران طی 4 سال 
گذشته به عنوان نایب رئیس آسیای میانه AFC فعالیت کرد و حالا نیز توانست 4 سال دیگر این عنوان مهم را حفظ کند. در مجمع انتخاباتی روز سه شنبه که 
سی وسومین کنگره کنفدراسیون فوتبال آسیا محسوب می شد، بعد از انتخاب شیخ سلمان به عنوان رئیس، نوبت به نواب رئیس رسید.در این  انتخابات 
مهدی تاج بار دیگر به  عنوان نایب رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا در منطقه آسیای مرکزی انتخاب شد تا برای دومین دوره متوالی در این سمت حضور 
داشته باشد. رقیب جدی تاج در این انتخابات داستانبک کونوکبائف از قرقیزستان بود که او هم از منطقه آسیای مرکزی کاندیدا شده بود، اما پیش از شروع 
رأی گیری ناگهان انصراف داد تا مهدی تاج بدون رقیب بار دیگر نایب رئیس منطقه آسیای مرکزی AFC شود و در شورای اجرایی این کنفدراسیون جایگاه خود 
را حفظ کند. اهمیت تمدید این مسئولیت وقتی مشخص می شود که بدانیم فوتبال ایران تا قبل از اینکه مهدی تاج نایب رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا 
، علاقه مندان به فوتبال اعتراض های متعددی به اقدام  شود، همواره از نداشتن کرسی بین المللی در AFC  و فیفا متضرر می شد. در سال های نه چندان دور
نکردن مدیران برای گرفتن کرسی در نهادهای بین المللی انجام دادند. حالا چهار سالی است که این کرسی به دست آمده و اتفاق خوب تمدید مسئولیت 
تاج در آسیاست.اما نکته استفاده از این کرسی مهم است. فدراسیون فوتبال باید با تعامل ویژه با مسئولان AFC و فیفا بتواند اتفاقات خوبی برای کشور 
رقم بزند و مشکلاتی را که در گذشته حل نشده، برطرف کند. تاج در 4 سال گذشته اگرچه گام هایی برای بهتر شدن ارتباط مسئولان AFC و فیفا با فدراسیون 
ایران برداشته، اما باید برای برطرف شدن برخی مشکلات اصلی که مستقیما به این نهادها ربط دارد، اقدام کند.در این گزارش برخی از اقدامات مهمی را که 

نایب رئیس ایرانی AFC  می تواند برای کمک به فوتبال کشور انجام دهد، آورده ایم.

همه اقداماتی که نایب رئیــس ایرانی AFC باید برای پیشــرفت فوتبال انجام بدهد

تریبون: 

 ، مجتبی حیدرپور
کاپیتان تیم ملی 
هندبال: توقع داشتیم 
بعد از این افتخار به ما 
توجه شود، اما برگشتیم 
و کسی از وزارت ورزش 
ما را حمایت نکرد. ما به 
دور اصلی جهانی صعود 
کردیم و توقع پاداش 
داشتیم/ تیم ملی 
فوتبال یک بازی  جام 
جهانی را برد و هر بازیکن 
۱۵ یا ۲۰ هزار دلار پاداش 
گرفت، اما این اتفاق 
خ نداد/  در هندبال ر
نمی دانم هندبال مظلوم 
واقع شده یا برایشان 
اهمیتی نداریم. این 
صعود تاریخی کار آسانی 
برای ما نبود

حمید سجادی، وزیر 
ورزش و جوانان: قول 
می دهم این تحریم هیچ 
خللی در سال بازی های 
آسیایی و کسب سهمیه 
المپیک برای ورزش 
کشورمان ایجاد نکند/ 
بالاخره ورزش عاری 
از سیاست را دیدیم، 
رعایت منشور المپیک را 
متوجه شدیم، رفتارهای 
دوگانه شان را مشاهده 
کردیم. پیشتر هم 
موضع گیری شان درباره 
تیم های ورزشی روسیه را 
دیده بودیم

غفور کارگری، رئیس 
کمیته ملی پارالمپیک: 
معرفی دبیر اجرایی 
جدید که پستی بسیار 
مهم و کلیدی در 
کمیته است به زودی 
تی  و طی هفته های آ
انجام خواهد شد. در 
این باره حساسیت 
ویژه ای داریم تا فردی 
معرفی شود که تردیدی 
در انتخاب او وجود 
نداشته و در عین 
حال منشأ اثر باشد/ 
طی یک ماه و نیم 
گذشته دو جلسه با 
اعضای هیات اجرایی 
برگزار کردیم که درباره 
مباحث کلان کمیته، 
سیاست گذاری ها و 
 برنامه ها بحث
 و بررسی شد

توقف پرسپولیس لیگ را جذاب کرد

سپاهان به صدر رسید
لیگ  هجدهم  هفته  ]شهروند[ 
بعدازظهر  حالی  در  فوتبال  برتر 
دیدار  چهار  انجام  با  چهارشنبه 
آغاز شد که در مهم ترین دیدارها، 
سپاهان و گل گهر که به ترتیب در 

رتبه دوم و سوم جدول قرار داشتند، در ورزشگاه نقش جهان اصفهان به مصاف هم 
رفتند. در دیگر دیدار حساس هفته، پرسپولیس صدرنشین در مقابل چشمان 
گردان مورایس  هوادارانش در ورزشگاه آزادی به مصاف گل گهر رده هفتمی رفت. شا
در تیم سپاهان که برای رسیدن به صدر جدول امید زیادی به لغزش پرسپولیس 
گردان امیر قلعه نویی  داشتند، در وهله اول باید در این دیدار حساس از سد شا
می گذشتند که در پایان نیز با کسب پیروزی چهار بر یک در این دیدار آن هم درحالی 
که از اواخر نیمه نخست 10 نفره شده بودند و با توجه به توقف پرسپولیس، به صدر 
جدول مسابقات صعود کردند. پرسپولیس که با کسب نتایج خوب در هفته های 
پایانی نیم فصل نخست، اختلاف امتیاز مناسبی با دیگر تیم های مدعی ایجاد کرده 
کام بود و بعد از شکست پرحرف و  بود، برای دومین هفته پیاپی در کسب پیروزی نا
حدیث در هفته گذشته مقابل فولاد، در این هفته نیز برابر آلومینیوم رده هفتمی 
کام ماند. سرخپوشان که در نیمه نخست با اخراج بیرانوند 10 نفره شده بودند، در  نا
این دیدار خانگی در طول 97 دقیقه بازی موفق به گشودن دروازه آلومینیوم نشدند 
و با توقف در این دیدار به دلیل تفاضل گل کمتر نسبت به سپاهان به رتبه دوم 
کتور در  جدول سقوط کردند.دیگر دیدار جذاب این هفته بین دو تیم فولاد و ترا
کتور بود که در دقیقه  ورزشگاه یادگار امام شهر تبریز انجام شد که در نهایت، این ترا
100 مسابقه با ضربه بی نقص هادی محمدی دروازه فولاد را باز کرد تا با 29 امتیاز به 
رتبه پنجم جدول صعود کند.  در روز نخست این هفته از رقابت های لیگ برتر، 
ملوان نیز در ورزشگاه سیروس قایقران از نساجی میزبانی می کرد که در پایان آن، 
ملوانی ها در یک دیدار کاملا برتر نسبت به حریف خود، موفق شدند توسط سجاد 
بازگیر دروازه نساجی را باز کنند و با همین تک گل برنده میدان شوند.بعدازظهر 
امروز، چهار دیدار دیگر از هفته هجدهم رقابت های لیگ برتر فوتبال برگزار خواهد 
کرمان به  کرمان از ساعت 17 در  که در حساس ترین دیدار، استقلال و مس  شد 
مصاف هم خواهند رفت. در دیگر دیدار همزمان، هوادار در آبادان، مهمان صنعت 
نفت خواهد بود و دو دیدار دیگر نیز از ساعت 15 برگزار می شود. در یکی از این 
دیدارها پیکان در خانه میزبان نفت مسجد سلیمان خواهد بود و در دیگر مسابقه، 

مس و ذوب آهن در رفسنجان به مصاف یکدیگر خواهند رفت.

دو راهی بزرگ افشاریان برای انتخاب شغل

محل زندگی رئیس کمیته داوران دردسرساز شد!
خداداد  که  حالی  در  ]شهروند[ 
انتخابات  افشاریان قصد دارد در 
استان  فوتبال  هیات  ریاست 
کهگیلویه و بویراحمد شرکت کند، 
حضور او در این انتخابات خلاف 
قرار  این  از  ماجرا  است.  قوانین 
که در  که خداداد افشاریان  است 
داوران  کمیته  رئیس  حاضر  حال 

فدراسیون فوتبال است، از سال 97 ریاست هیات فوتبال کهگیلویه و بویراحمد را نیز به 
عهده دارد و در جدیدترین اقدام خود، قصد حضور مجدد در انتخابات هیات این 
شهر را دارد، اما سازمان بازرسی کل کشور با ارسال نامه ای به مدیرکل ورزش و جوانان 
کنون در مرکز این استان )یاسوج(  استان کهگیلویه و بویراحمد اعلام کرد که افشاریان ا
سکونت ندارد و به همین دلیل، فاقد شرایط احراز پست مذکور است. افشاریان که هم 
کنون به دلیل مسئولیتش به عنوان رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال در تهران  ا
حضور دارد، فکر این را نکرده بود که برای در اختیار گرفتن سمت مهمی مثل ریاست 
هیات فوتبال یک استان، باید در آن محل سکونت داشته باشد. حالا سازمان بازرسی 
کل کشور با استناد به ماده 1002 قانون مدنی، حضور او در این انتخابات را خلاف قوانین 
می داند. در این نامه مشخصا ذکر شده است که » با استناد به ماده 1002 قانون مدنی، 
اقامتگاه هر شخصی عبارت از محلی است که شخص در آن سکونت داشته و مرکز مهم 
گر محل سکونت شخصی غیر از مرکز مهم امور او باشد، مرکز امور  امور او نیز آنجا باشد و ا

او اقامتگاه محسوب می شود. 

اتفاق روز

چهره روز

اعتراض خاص هواداران؛ ۵۰۰ هزار اشتراک لغو شد!

ضربه سنگین یوونتوس به فوتبال ایتالیا
گذشته،  ]شهروند[در چند روز 
اتهام  به  امتیاز یوونتوس  کسر 15 
شوکه کننده  خبری  مالی،  فساد 
ایتالیایی  تیم  این  هواداران  برای 
این  مدیران  که  حالی  در  بود. 
ارائه  با  کردند  اعلام  بارها  باشگاه 
را  رأی  این  جدید،  مستندات 
سرانجام  اما  باز می گردانند 

هواداران این باشگاه بودند که با یک اتحاد جمعی، اعتراض درست خود را نسبت به 
ک خود را که  این رأی نشان دادند. هوادارن یوونتوس در یک اقدام متحدانه، اشترا
برای تماشای مسابقات سری آ خریده بودند، لغو کردند. در حالی از مجموع 8 میلیون 
ک خود را لغو کرده اند که بخش مهمی از  هوادار یوونتوس در ایتالیا، 500 هزار نفر اشترا
درآمد لیگ و باشگاه های سری آ از حق پخش تلویزیونی است و این اقدام متقابل 
کنش به حکم دادستانی فدراسیون می تواند وضعیت نابسامان  یوونتوسی ها در وا
مالی فوتبال ایتالیا را تشدید کند.نکته جالب توجه این است که در ماه های گذشته 
اخبار زیادی درباره اوضاع نابسامان مالی سری آ در رسانه ها مطرح شده بود و این 
اعتصاب می تواند ضربه موثر و مهلکی به فدراسیون و سازمان برگزاری مسابقات 
هواداران  اعتصاب  با  همزمان  که  است  حالی  در  این  کند.  وارد  ایتالیا  در  فوتبال 
یوونتوس، مدیران این باشگاه نیز در تلاشند که رأی صادره را به نفع باشگاه خود تغییر 
که  کرده است  دهند. باشگاه یوونتوس در روزهای اخیر با انتشار یک بیانیه اعلام 
توضیحات مقامات قضائی و دادستانی فوتبال ایتالیا برای آنها مبهم است و در بخش 
که اعتبار دلایل ارائه شده توسط یوونتوس با  دیگری از بیانیه خود مدعی شده 
قاطعیت تایید خواهد شد. در مقابل اما سند ارائه شده توسط FIGC نشان می دهد 
که یوونتوس و برخی از مدیران فعلی و سابق آن چگونه به طور سیستماتیک از 

تورم های نقل و انتقالاتی مصنوعی برای متعادل کردن حساب ها استفاده کرده اند.

حاشیه روز

کاظــم اولیایــی، مدیرعامــل ســابق اســتقلال و معــاون ســابق وزیــر ورزش، 
دربــاره انتخــاب مجــدد مهــدی تــاج به عنــوان نایب رئیــس کنفدراســیون 
فوتبــال آســیا بــه خبرنــگار مــا گفــت: »ایــن اتفــاق را بایــد بــه فــال نیــک 
بگیریــم و بــه آقــای تــاج تبریــک بگوییــم. اینکــه فوتبــال ایــران یــک کرســی 
بــه  امــا  اســت  بزرگــی  بســیار  اتفــاق  کــرده،  حفــظ  را  مهــم  بین المللــی 
شــرطی کــه بتوانیــم از آن اســتفاده و مســیر را بــرای موفقیت هــای آینــده 

کنیــم.« همــوار  فوتبال مــان 
را این طــور ادامــه داد: »برخــی مســائل در فوتبــال  او صحبت هــای خــود 
هســتند کــه بــدون داشــتن رابطــه و لابــی بــا نهادهــای بالادســتی نمی تــوان 
باقــی    AFC رئیــس  نــواب  از  یکــی  تــاج  آقــای  کــه  حــالا  کــرد.  حــل  را  آنهــا 
را  رایزنی هــای خــود  و  بایــد لابی هــا  امــروز  از همیــن  نظــرم  بــه  مانده انــد، 
شــروع کننــد تــا مشــکلات مربــوط بــه کنفدراســیون بــا ایــران حــل شــود. مــا 
الان در بحــث زیرســاخت شــاهد اقدامــات موثــری هســتیم و فکــر می کنــم 
مــا  از  را  ایــرادات  کمتریــن  آســیا  فوتبــال  کنفدراســیون  تفاســیر  ایــن  بــا 
، برطــرف کــردن معضلاتــی کــه بــه AFC ارتبــاط  خواهــد گرفــت. از ســوی دیگــر
دارد، نیازمنــد لابــی قــوی بــا شــخص شــیخ ســلمان، رئیــس کنفدراســیون 

فوتبــال آســیا، و ســایر نهادهــای اجرایــی اســت.«
مدیــر  »تــاج  افــزود:  صحبت هایــش  از  دیگــری  بخــش  در  اولیایــی 
باتجربــه ای اســت. فکــر می کنــم بــا تجربــه مضاعفــی کــه در 4 ســال گذشــته 
از نایب رئیســی کنفدراســیون بــه دســت آورده، می توانــد اقدامــات موثــر 
بیشــتری انجــام بدهــد. مــن بــه حــل شــدن بســیاری از مشــکلات امیــدوارم، 
 AFC بــه شــرطی کــه آقــای تــاج و همکاران شــان بتواننــد تعامــل موجــود بــا
و فیفــا را بــه ارتبــاط نزدیــک تبدیــل کننــد و شــاهد رقــم خــوردن موضوعــات 

ــیم.« ــوب باش خ

کاظم اولیایی در گفت وگو با »شهروند«:
ع کند تاج از همین امروز لابی را شرو


